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Mici amprente ale Duhului Sfânt 

Exodul 3:1-2, 12 – „Și Moise a păzit turma 
lui Ietro, socrul său, preotul din Madian; și a condus 
turma spre partea din spate a deșertului și a venit 
la muntele lui Dumnezeu, la Horeb. 

2- Și îngerul DOMNULUI i s-a arătat într-o 
flacără de foc ieșind din mijlocul unui rug; și el a 
privit și, iată, rugul ardea cu foc și rugul nu se 
mistuia. 

12- Iar el a spus: Cu adevărat voi fi cu tine; 
și acesta îți va fi un semn, că te-am trimis: După ce 
vei fi adus poporul afară din Egipt, veți servi lui 
Dumnezeu pe acest munte.” 

 Dumnezeu se așteaptă de la copii Lui, să 
trăiască pe acest pământ într-un mod supranatural. 
Nu ar trebui să trăim după pofta cărnii și nici după 
omul cel vechi, ci după omul cel Nou. Nu ar trebui să 
trăim cum trăiește un om firesc, ci precum un om 
supranatural. Noi trebuie să umblăm prin credință și 
nu prin vedere. 

 Pot spune aceasta: că Dumnezeu nu ne-ar 
cere să facem aceasta fără o îndrumare cerească. 

 În toate generațiile Dumnezeu a pregătit o 
cale pentru ca oamenii Lui să găsească îndrumarea 
cerească. 



3 
 

 Vreau să vă arăt câteva moduri în care 
Dumnezeu ne dă îndrumare. El face acest lucru chiar 
acum! 

 Aici în Exodul 3, el vine la muntele lui 
Dumnezeu și Moise nu știa că este muntele lui 
Dumnezeu. Vrei să îmi spui că Dumnezeu a vorbit 
dintr-un tufiș? Vrei să îmi spui că acel tufiș a început 
să ardă? Asta vreau să spun! Aceasta o spune 
cartea! Vei spune: cum a putut Dumnezeu să facă 
așa ceva! Frate, El a creat tufișul și a creat focul! El 
poate face orice dorește! Așadar iată tufișul arde, 
însă tufișul nu este mistuit.  

 Dumnezeu va face ceva supranatural cu 
Moise pe acest munte și El va confirma câteva 
lucruri. Dacă vă citiți Biblia, vedeți că Dumnezeu îl 
întâlnește pe Moise pe muntele Horeb de multe ori. 

Versetul 12- „Iar el a spus: Cu adevărat voi 
fi cu tine; și acesta îți va fi un semn, că te-am trimis: 
După ce vei fi adus poporul afară din Egipt, veți 
servi lui Dumnezeu pe acest munte.” 

 Dumnezeu a spus: Moise după ce vei 
conduce pe poporul meu să iasă din Egipt și să 
treacă Marea Roșie, vei veni aici, chiar la acest 
munte. 

 Dumnezeu l-a familiarizat deja pe Moise cu 
regiunea în care avea să fie. Dar mai important.  

 L-a făcut să vadă ceva supranatural pe acest 
munte. Și el avea să îi conducă pe toți acești oameni 
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la acest munte. Îl familiarizează cu câteva lucruri. 
Dumnezeu îl va folosi în viitor și va fi ceva complet 
diferit. Dumnezeu îl conduce pe Moise și îl 
pregătește pentru că și el este pe cale să aducă un 
milion de oameni la acest munte. 

 El se va familiariza cu tufișul arzător și își va 
aminti acest lucru. El își va aminti cum Dumnezeu i-
a vorbit și aceasta îi va da încredere. 

 Dumnezeu spune: „Moise, îmi vei servi mai 
târziu pe acest munte.” 

 Știi ce nu spune Dumnezeu? Cum îi va servi 
el. 

 Frați și surori, Moise nu are nici cea mai mică 
idee că pe muntele acela el va primi tablele de 
piatră. El nu are nicio idee că va primi schița 
Tabernacolului. El nu are nici cea mai mică idee că 
Dumnezeu îi va vorbi și că într-una din aceste zile 
acest munte va fi în flăcări, în timp ce scoate poporul 
acolo. Nu avea nici cea mai mică idee. 

 Frați și surori Dumnezeu nu descoperă totul 
deodată. Tot ce i-a spus a fost că el îi va servi pe acel 
munte. Ne vom întâlni împreună aici și eu îți voi 
arăta ce să faci când ajungi.  

 Exodul 3:18- „Și vor da ascultare vocii tale; 
și mergi, tu și bătrânii lui Israel, la împăratul 
Egiptului și îi veți spune: DOMNUL Dumnezeul 
evreilor s-a întâlnit cu noi; și acum lasă-ne să 
mergem, te implorăm, într-o călătorie de trei zile în 
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pustie, ca să sacrificăm DOMNULUI Dumnezeului 
nostru.” 

 Ei nu știu ce vor face acolo, tot ceea ce știu 
este că se duc să sacrifice Domnului.  

 Observați că Moise se întoarce la acel munte 
care este muntele lui Dumnezeu acolo unde tufișul 
ardea. 

 Exodul 5:1- „Și după aceea Moise și Aaron 
au intrat și au spus lui Faraon: Astfel spune 
DOMNUL Dumnezeul lui Israel: Lasă poporul meu 
să plece, ca să îmi țină o sărbătoare în pustie.” 

 Observați: „...ca să îmi țină o sărbătoare în 
pustie...” 

 Ei nu știau ce este aceasta. Nu știau cum va 
fi un sacrificiu. Nu înțelegeau sărbătoarea și ce voia 
Dumnezeu. 

 Tot ce știau ei este că trebuie să facă aceasta. 
Va fi o călătorie de trei zile în pustie. 

 Unul din lucrurile minunate cu privire la 
umblarea prin credință este că nu știi ce urmează... 
și apropo Dumnezeu nu îți descoperă ceea ce 
urmează până când nu vei fi terminat ceea ce 
dorește El să faci acum.  

 Atunci când tufișul ardea Dumnezeu îl 
pregătea pe Moise pentru viitor. El îl va familiariza 
pe Moise cu acel munte.  



6 
 

 Pentru unele lucruri pe care Dumnezeu vrea 
ca noi să le facem, el ne pregătește cu mult timp 
înainte și noi nici măcar nu ne dăm seama. În timp 
ce tufișul ardea, el îl pregătea pe Moise pentru viitor 
și îl familiariza cu acel munte. 

 Frate atunci când tufișul ardea, el îl pregătea 
pe Moise pentru viitor. Frate atunci când l-a întâlnit 
pe Domnul acolo sus el deja îl familiarizase cu acel 
munte și avea să fie exact la fel. 

 Uneori  lucrurile pentru că el ne pregătește 
le va folosi pentru viitor undeva și noi nici măcar nu 
știm că el ne pregătea. 

 Exodul 8:27- „Vom merge trei zile de 
călătorie în pustie și vom sacrifica DOMNULUI 
Dumnezeul nostru, așa cum el ne-a poruncit.” 

 El spune: vom sacrifica Domnului și vom 
avea o sărbătoare așa cum ne va porunci el.  

Semnificația 

 Eu nu știu cum vom face acest lucru nu mi s-
a spus încă și nu înțeleg. În alte cuvinte, el ne va 
porunci atunci când vom ajunge acolo ce dorește să 
facem și cum. 

 Tot ce știu este că El m-a întâlnit pe acel 
munte și a spus: „Mergi în Egipt, scoate-i afară și 
adu-i la acest munte, el spune îți voi arăta când 
ajungi acolo ce trebuie să faci.” 
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• Știți toată lumea dorește să știe ce se va 
întâmpla în viața lor în 10 sau 20 de ani de 
acum înainte. 

• Trebuie să fii atent pentru că ai putea rata 
ceea ce Dumnezeu are pentru tine acum, fii 
atent pentru că ai putea rata ceea ce 
urmează... trebuie să îl înțelegi pe 
Dumnezeu, El nu ne deschide sau revelează 
lucrurile până când nu am terminat ce avem 
de făcut acum. 

• Vei spune: știu că Dumnezeu vrea ca eu să 
mă ocup de cutare și cutare lucru. Frați și 
surori, El se așteaptă ca noi să ne ocupăm de 
acel lucru pe care îl avem acum de făcut ca 
să ne poată revela ce urmează. 

Ilustrație 

 Viața noastră este precum o busolă. În 
armată ți se dă doar prima parte din instrucțiuni iar 
apoi nu ai nici o idee ce se va întâmpla în continuare. 
Trebuie să ajungi în 9 sau 10 locații. Și apoi când 
ajungi la fiecare din aceste locații, acolo ți se va 
spune ce să faci în continuare. 

 Așadar ai găsit prima cutie. Folosind o busolă 
este minunat să găsești prima cutie și să o deschizi 
și iată că acolo se află următorul set de instrucțiuni. 
 Ți se spune să faci asta și asta și apoi vei găsi 
următoarea cutie. 
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 Frați și surori niciodată nu ajungeți la 
sfârșitul călătoriei până când nu găsiți toate cutiile. 
Dacă încerci să ajungi pe scurtătură la una din cutii 
vei fi buimăcit și confuz. 

 Amintește-ți că dacă o vei lua pe scurtătură 
niciodată nu vei ajunge la final. 

 Trebuie să găsești ajutor pas cu pas. Cineva 
va spune eu vreau să știu unde mă îndrept. 
Niciodată nu vei afla unde trebuie să ajungi dacă nu 
te ocupi de călătoria în care ești deja. Altfel lucrează 
Dumnezeu. 

 Am văzut creștini care o luau pe scurtătură 
pentru a ajunge la cutii. Nu vei ajunge în acest mod 
niciodată la final. Trebuie să mergi pas cu pas și cutie 
după cutie.  

 Așa lucrează Dumnezeu! 

 Dumnezeu îi spune lui Moise să se ducă și să 
spună lasă pe poporul meu să plece, Dumnezeu 
spune eu îi voi împietri inima dar tu nu vei ști ce va 
însemna asta. Apoi vei ține Paștele. Moise nu știe ce 
este Paștele. Nu fusese încă implementat. El îi spune 
că va ucide un miel și că îi va vărsa sângele și că îl va 
pune unde? 

 Nu îi spune unde. Și apoi că nu va merge pe 
calea pe care crede el că va merge. Ci că se va 
îndrepta spre Marea Roșie. 

 El spune că va lăsa armata egipteană să îl 
urmărească și apoi că la timpul potrivit va despărți 
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Marea Roșie. Dumnezeu îi spune că atunci când vor 
trece pe cealaltă parte a Mării Roșii, vor avea o zi de 
cântare. Israeliții vor veni după tine Moise. Vezi că 
te voi hrăni într-un anumit mod, mai special. În 
fiecare zi voi arunca din cer hrană și apoi tu te vei 
întoarce la acest munte și vei posti timp de 40 de zile 
și 40 de nopți fără mâncare și fără băutură. 

 Niciodată el nu s-a îndoit de Dumnezeu cu 
privire la felul în care va supraviețui fără mâncare și 
apă timp de 40 de zile. 

 Vedeți el era mai preocupat de dragostea lui 
Dumnezeu și cu a face ceea ce este drept încât știa 
că dacă nu face ceea ce i se cere va rata ceva special. 

 Cum rămâne cu cele 40 de zile și cele 40 de 
nopți fără mâncare ? Ce a vrut să însemne asta? 

 El spune apoi vei găsi doi viței de aur. Tu vei 
încălca primele porunci. Voi face eu asta? Moise eu 
nu îți voi spune asta! 

 Dumnezeu îi spune lui Moise du-te și spune-
i lui Faraon să lase pe poporul meu să plece. 

 Nu uita de Horeb. Cum sunt ei călăuziți? 

 Exodul 13:21-22- „Și DOMNUL a mers 
înaintea lor ziua într-un stâlp de nor, pentru a le 
conduce calea; și noaptea într-un stâlp de foc, 
pentru a le dea lumină; pentru a merge zi și noapte; 

22-El nu a depărtat stâlpul de nor ziua, nici 
stâlpul de foc noaptea, dinaintea poporului.” 
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 Iată cum îi va călăuzi Dumnezeu, ei nu știau 
unde mergeau. Ei vor urma norul ziua și focul 
noaptea. 

 Dacă vă amintiți, atunci când era nevoie, 
stâlpul de foc în timpul nopții se muta în spatele lor. 
Era o protecție față de armata egipteană. Le asigura 
o cale pentru că ei să treacă marea roșie în timpul 
nopții. Frate, acesta lumina totul pentru ei în timpul 
nopții iar în spatele lor era întuneric complet. 
Dumnezeu l-a folosit pentru protecție și călăuzire. 

 Era modul lui Dumnezeu de a-i călăuzi printr-
o dispensație.  Era ceva supranatural. 

Fiecare dispensație era un mod specific în care 
Dumnezeu comunica cu ei și modul în care ei erau 
conduși în viața lor.  

 Amintiți-vă cum mergeau ei la Horeb. 
Dumnezeu avea să îi conducă pas cu pas. 

 Numeri 9:16-17- „Astfel a fost întotdeauna, 
norul îl acoperea ziua și înfățișarea de foc pe timpul 
nopții. 

17- Și când norul era ridicat de pe 
tabernacol, abia apoi copiii lui Israel călătoreau; și 
în locul unde norul se așeza, acolo copiii lui Israel își 
așezau corturile lor.” 

 Era simplu, atunci când norul se oprea, ei își 
deschideau corturile și le puneau acolo și își așezau 
tabernacolul în mijlocul lor. Stâlpul norului stătea 
deasupra tabernacolului toată ziua și toată noaptea. 
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 Versetele 18-22- „La porunca DOMNULUI 
copiii lui Israel călătoreau și la porunca lui 
Dumnezeu așezau corturile, atâta timp cât norul se 
așeza peste tabernacol, ei se odihneau în corturile 
lor. 

19- Și când norul întârzia peste tabernacol 
multe zile, atunci copiii lui Israel păzeau 
însărcinarea DOMNULUI și nu călătoreau. 

20- Și astfel a fost când norul era puține zile 
peste tabernacol; conform poruncii DOMNULUI 
locuiau în corturile lor și conform poruncii 
DOMNULUI călătoreau. 

21- Și astfel a fost când norul se așeza de 
seara până dimineața și când norul era ridicat 
dimineața, atunci călătoreau, fie că era pe ziuă, fie 
pe noapte, când norul era ridicat, ei călătoreau. 

22- Sau fie că erau două zile sau o lună sau 
un an, când norul întârzia peste tabernacol, 
rămânând acolo, copiii lui Israel locuiau în corturile 
lor și nu călătoreau, dar când acesta era ridicat, 
călătoreau.” 

 Ei știau când să călătorească și când să nu 
călătorească. Biblia spune: „...că noi nu ar trebui să 
ne îngrijorăm pentru ziua de mâine și pentru ce se 
va întâmpla în continuare.” Frate, dacă suntem 
cumpărați cu un preț și plătiți, și dacă suntem 
conduși în generația noastră, atunci noi nu știm dacă 
va mai fi un an, doi sau o lună. 
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 Să vedem cât de mult va sta norul. Să vedem 
ce dorește Dumnezeu și ce ar trebui noi să facem. 

 Dacă trebuie să călătorim sau să stăm acolo 
unde suntem. 

 Amintiți-vă că el le-a spus că ei se vor 
întoarce la muntele lui Dumnezeu. Vei scoate 
poporul și îl vei conduce la acest munte. 

 Priviți cu atenție cum a fost ei scoși? 

 Stâlp de foc, Stâlp de nor 

 Deuteronom 4:10-13- „Mai ales în ziua când 
ai stat în picioare înaintea DOMNULUI Dumnezeul 
tău în Horeb, când DOMNUL mi-a spus: Adună-mi 
poporul și îi voi face să audă cuvintele mele, ca să 
învețe să se teamă de mine în toate zilele cât vor 
trăi pe pământ și să îi învețe pe copiii lor. 

11- Și v-ați apropiat și ați stat în picioare la poalele 
muntelui; și muntele ardea cu foc până în inima 
cerului, cu întuneric, nori și întuneric adânc. 

12- Și DOMNUL v-a vorbit din mijlocul focului; ați 
auzit vocea cuvintelor, dar nu ați văzut nicio 
înfățișare, ați auzit numai o voce. 

13- Și el v-a spus legământul său, pe care v-a 
poruncit să îl împliniți, adică cele zece porunci; și le-
a scris pe două table de piatră.” 

 Relatează despre arătarea Domnului la 
muntele Horeb. Chiar acolo la muntele lui 
Dumnezeu era și tufișul care nu a fost mistuit. Chiar 
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acolo a fost locul în care Dumnezeu a spus lui Israel 
că există un legământ și o înțelegere. 

 Versetele 14-15- „Și DOMNUL mi-a poruncit 
în acel timp să vă învăț statute și judecăți, să le 
împliniți în țara în care treceți să o stăpâniți. 

15- De aceea luați bine seama la voi, pentru 
că nu ați văzut niciun fel de înfățișare în ziua în care 
v-a vorbit DOMNUL în Horeb, din mijlocul focului,” 

 Ei sunt exact unde a spus Dumnezeu ca ei să 
fie. Ei erau în locul în care Dumnezeu s-a întâlnit cu 
ei. Aici Moise era în ultimii 40 de ani din viața lui și 
acești 40 de ani au fost cei mai buni ani ai vieții lui. 
Moise a realizat cele mai multe în ultimii 40 de ani ai 
vieții sale.  

 Dumnezeu avea să îi conducă, Dumnezeu 
avea să îi călăuzească. Dumnezeu i-a arătat Lui 
Moise doar cât de puțin din ceea ce avea să urmeze. 

 Acest loc este Horeb. Este locul în care Moise 
a fost condus de stâlpul norului și este exact locul 
unde Dumnezeu lucrează cu Israel în privința atât de 
multor lucruri diferite. 

 Deuteronom 5:1-2- „Și Moise a chemat tot 
Israelul și le-a spus: Ascultă, Israele, statutele și 
judecățile pe care le vorbesc astăzi în urechile 
voastre, ca să le învățați și să le țineți și să le 
împliniți. 

2- DOMNUL Dumnezeul nostru a făcut cu 
noi un legământ în Horeb.” 
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Observați, „Horeb…” 

 La muntele Horeb Dumnezeu le-a explicat 
adevărul și ceea ce el se aștepta de la ei, pe acel 
munte unde Moise avea să urce și să primească 
lucrurile și apoi să coboare și să le explice lucrurile 
acelea adunării. 

 Era locul în care un legământ și o înțelegere 
a fost făcută. Acolo a fost locul în care legea 
vechiului testament a fost dată și acolo a fost locul 
în care adevărul le-a fost explicat. El nu i-a lăsat fără 
înțelegere. El le-a dat toate lucrurile pe acel munte. 

 Vei spune: păi și eu dacă aș fi avut un stâlp 
pe care să îl urmez, atunci lucrurile ar fi fost mai 
ușoare.  

 Ioan 16:13- „Dar când vine el, Duhul 
adevărului, vă va călăuzi în tot adevărul, fiindcă nu 
va vorbi de la el însuși, ci orice va auzi, aceea va 
vorbi și vă va arăta cele ce vin.” 

Ioan 15:26- „Dar când vine Mângâietorul, 
pe care eu vi-l voi trimite de la Tatăl, adică Duhul 
adevărului care iese de la Tatăl, acela va aduce 
mărturie despre mine.” 

 Spune: „El va mărturisi despre mine” Duhul 
va învăța despre ceea ce am spus. Duhul îți va revela 
lucruri despre care am vorbit. Duhul va revela lucruri 
din Vechiul testament. Duhul te va călăuzi. Duhul te 
va mustra, călăuzi, îți va da o filozofie, Duhul îți va 
spune unde să mergi și ce să faci. Dacă îl urmezi pe 
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Duhul Sfânt, îți voi da adevărul și te voi călăuzi în tot 
adevărul. 

 În Vechiul Testament, Moise a avut un stâlp 
de foc și un stâlp de nor, Moise îl avea pe Dumnezeu 
care comunica cu el.  În Noul Testament, noi îl avem 
pe ghidul nostru care ne dă instrucțiuni direct de la 
Dumnezeu. De ce?  

 Duhul Sfânt este Dumnezeu Tatăl, Fiul și 
Duhul Sfânt una sunt. Vechiul Testament îi numește 
Dumnezeirea. Ei sunt una și sunt de acord. Duhul 
Sfânt este cel care ghidează și direcționează în Noul 
Testament. Și face ceea ce Isus îi spune să facă.  

 Isus îi spune Duhului și Duhul ne spune nouă. 

 Fapte 1:2 spune: „Isus poruncește prin 
Duhul, apostolilor săi.” 

 Astăzi avem un ghid, pe cineva care să 
poarte de grijă. 

 1 Corinteni 2:9-10- „Dar așa cum este scris: 
Ochiul nu a văzut nici urechea nu a auzit, și nici la 
inima omului nu au urcat cele pregătite de 
Dumnezeu pentru cei ce îl iubesc. 

10- Dar Dumnezeu ni le-a revelat prin Duhul 
său; fiindcă Duhul cercetează toate, chiar 
adâncimile lui Dumnezeu.” 

 Ascultă poate că ochiul tău nu poate vedea. 
Urechea ta poate că nu poate auzi. Inima ta poate 
că nu poate înțelege. Dar Duhul îi va spune ochiului 
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tău ce vede și va spune urechilor tale ce aude și îți 
va pregăti inima pentru a înțelege ceea ce 
Dumnezeu pregătește pentru tine. 

 De ce? 

 Pentru că Duhul cercetează toate lucrurile, 
chiar și lucrurile adânci ale lui Dumnezeu și Duhul 
este cel care dă înțelegere. Aceasta înseamnă ce ar 
trebui să facem, unde ar trebui să ne ducem, cât de 
mult să stăm și El le va aduce pe toate laolaltă. 

 Ioan 20 și Luca 24 

 Ioan 20 Isus vorbește despre Duhul Sfânt. El 
spune că este necesar ca să mă duc. 

 Ioan 20:22- „Și după ce a spus aceasta, a 
suflat peste ei și le-a spus: Primiți Duhul Sfânt:” 

 Iată ghidul tău, iată direcția ta, iată 
mângâietorul tău și cel care te va învăța.  

 Este cel care este în tine. El spune: „...pot 
acum să îți dau Duhul Sfânt pentru că am fost 
glorificat.” 

 Luca 24 

 Observați prima zi a săptămânii același 
context în care el se revelează celor 12 după înviere.  

 Luca 24:36, 44-45- „Și pe când vorbeau ei 
astfel, Isus însuși a stat în picioare în mijlocul lor și 
le-a spus: Pace vouă. 
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44- Apoi le-a spus: Acestea sunt cuvintele pe 
care vi le-am vorbit pe când încă eram cu voi, că 
trebuie să fie împlinite toate care au fost scrise în 
legea lui Moise și profeți și psalmi, referitor la 
mine. 

45- Atunci le-a deschis mintea ca să 
înțeleagă scripturile.” 

 Observați: „...le-a deschis mintea ca să 
înțeleagă scripturile...” 

 Cum le-a deschis el înțelegerea? 

 A suflat asupra lor și Duhul Sfânt a venit în ei 
și când Duhul Sfânt a venit în ei, atunci le-a deschis 
înțelegerea. 

 Frate, atunci când Duhul Sfânt vine în tine îți 
deschide mintea ca să poți înțelege. 

• Așadar putem să auzim prin credință  

• Așadar putem să vedem prin credință  

• Așadar înțelegem prin credință  

 Versetul 45- „Atunci le-a deschis mintea ca 
să înțeleagă scripturile.” 

 Autorul cărții a venit la ei. Oameni sfinți au 
vorbit în timp ce erau mișcați de Duhul Sfânt. Se 
numește Sabia Duhului, care este Cuvântul lui 
Dumnezeu, scris prin Duhul Sfânt. 
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 Autorul explică ce se petrece. Înțeleg ei? Da, 
înțeleg. 

 Fapte 1:16: observați formularea. 

 „Bărbați și frați, această scriptură trebuia 
să se împlinească, pe care Duhul Sfânt prin gura lui 
David a spus-o dinainte despre Iuda, care a fost 
călăuză celor ce l-au prins pe Isus.” 

 Duhul Sfânt a vorbit prin David, și acesta a 
scris în Psalmii lui, dar Duhul Sfânt i-a spus ce să 
scrie. 

 Duhul Sfânt era cel ce vorbea în trecut prin 
gura lui David. David a vorbit aceste gânduri și 
cuvintele au ieșit. Duhul Sfânt era autorul. 
„...oameni sfinți au vorbit în timp ce erau mișcați 
de Duhul Sfânt.” 

 Ceea ce este important este ca Petru să 
înțeleagă cine este în control. 

 Petru înțelege că Duhul Sfânt este cel ce 
lucrează prin David. Aceasta le vorbește despre ceea 
ce ar trebui și ei să facă acum. 

 Petru înțelege cine este în control. 

 Tu înțelegi cine este în control? 

 Vrei spune că Isus este în control. Într-adevăr 
ai dreptate însă el are pe cineva care să îi 
implementeze poruncile lui. 
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 Fapte 1:2- „Până în ziua în care a fost primit 
sus, după ce prin Duhul Sfânt a dat porunci 
apostolilor pe care îi alesese;” 

 Isus prin Duhul Sfânt a dat apostolilor 
poruncile. El le-a spus ce să facă, unde să se ducă și 
ce să facă atunci când se duc acolo. 

 Doar câte un pas treptat le-a dat Duhul Sfânt 
cu privire la ce aveau să facă în continuare. El este 
ghidul și conducătorul nostru. El ne dă adevărul. Îl 
cunoști tu pe el?  

 Frate dacă tu crezi că suntem departe de 
adevăr atunci mai bine ai studia Biblia! Cineva te-a 
condus greșit. Duhul Sfânt este la fel de mult 
implicat astăzi în viețile noastre pe cât a fost implicat 
și în viața apostolilor în cartea Fapte. 

 El este pe atât de mult un stâlp pentru noi, 
pe cât a fost și pentru Moise. Pe cât de mult stâlpul 
de foc îi călăuzea pe atât de mult Duhul Sfânt ne 
călăuzește pe noi. Dacă nu vei ști cine este Duhul 
Sfânt vei pierde ceva. 

 Noi nu suntem carismatici, nu vă îngrijorați 
de oamenii care vorbesc despre Duhul Sfânt într-un 
mod ciudat. Știi predicatore, am auzit despre 
oameni care spun că ei au Duhul Sfânt și cad la 
pământ și tremură și vorbesc în limbi. 

 Amintiți-vă că satan mereu îl imită pe 
Dumnezeu și îl batjocorește pe Dumnezeu. 

• El îl batjocorește pe Dumnezeu cu miracole 
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• El îl batjocorește pe Dumnezeu încercând să 
copie 

• Satan va încerca să îl imite pe Duhul Sfânt. 

 Dacă îl cunoști și nu te simți confortabil să 
vorbești despre el, frate, el a scris Biblia. Hei, nu îl le 
preamăresc deasupra lui Isus. Isus este capul. Dar 
Isus a avut plinătatea dumnezeirii în mod trupește. 
E la avut duhul fără măsură. Nu poți să îi separi pe 
cei doi. Vedeți, pe mine nu mă deranjează să fiu 
judecat din punct de vedere doctrinar pentru că eu 
știu cine este el și cum lucrează el. Sunt sigur pe 
acest lucru. Trebuie să învăț cum să discern duhul 
pentru că sunt multe. Petru a spus că Duhul Sfânt a 
vorbit prin gura lui David. Petru a înțeles. Petru avea 
să fie condus de Duhul Sfânt. 

 Fapte 10:19-20: „În timp ce Petru se gândea 
la viziune, Duhul i-a spus: Iată, te caută trei bărbați. 

20- Scoală-te așadar, coboară-te și du-te cu 
ei, neîndoindu-te de nimic, pentru că eu i-am 
trimis.” 

 Cine i-a trimis? 

 Duhul i-a trimis: Versetul 19 îi spune lui 
Petru să nu se îndoiască de faptul că el i-a trimis. 

 Fapte 11 

 Ce se întâmplă aici este că Petru va duce 
evanghelia neamurilor. Petru nici nu credea că va 
face asta vreodată. Dar Petru va duce evanghelia 



21 
 

neamurilor. Este un eveniment important și ceva 
semnificativ trebuie să se întâmple. 

 Fapte 11:12- „Și Duhul mi-a poruncit să 
merg cu ei, fără să mă îndoiesc de nimic. Și acești 
șase frați de asemenea m-au însoțit și noi am intrat 
în casa acestui bărbat;” 

 Cine i-a spus să se ducă? Duhul Sfânt a spus. 
Duhul controlează ce se întâmplă. Controlează 
duhul ceea ce faci ? Ei bine, eu cred că da și cred că 
este acolo. Trebuie să vină un timp când să mergi 
mai departe decât crezi. 

 Ar fi mai bine să înțelegi și să spui da știu. Știu 
că mi-a vorbit cu privire la această chestiune. Pentru 
unii dintre voi Duhul Sfânt aduce mărturie iar alții 
spuneți nu știu despre acest lucru. 

 Petru a spus că Duhul Sfânt i-a spus lui David 
ce să spună pentru că Duhul Sfânt era în interiorul 
lui învățând-ul. Atunci când pentru avut probleme 
cu biserica știți unde se duce pentru clarificare. S-a 
dus la Duhul Sfânt. 

 Pris 

 Romani 15 

 În Romani 15 sunt probleme doctrinare 
legate de biserică. Pot fi rezolvate în felul următor: 

 Romani 15:28-29- „Așadar, după ce voi 
împlini aceasta și le voi sigila acest rod, voi trece pe 
la voi spre Spania. 
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29- Și sunt sigur, când voi veni la voi, că voi 
veni în plinătatea binecuvântării evangheliei lui 
Cristos.” 

 Conflict, doctrină, conflict, rezolvat în 
versetul 28. 

 Părea bine pentru Duhul Sfânt. Ei sau întors 
și au întrebat pe Duhul Sfânt pentru a obține un 
răspuns. 

 Frați și surori noi avem cartea acum și 
trebuie să o citim și să o studiem și să-l lăsăm pe 
Duhul Sfânt să ne arate ce înseamnă. Noi nu trebuie 
să scriem cartea, este scrisă deja. 

 Cine le spune oamenilor unde să se ducă, 
cum să ajungă acolo? 

 Cine i-a trimis pe primii misionari? 

 Duhul Sfânt i-a trimis pe primii misionari. 
Cine le-a spus unde să meargă și ce să facă? Duhul 
Sfânt. 

 „Pentru că mulți care sunt conduși de Duhul 
lui Dumnezeu sunt copiii Domnului.” 

 Aceasta spune că fiii lui Dumnezeu și copiii 
Domnului ar trebui să fie conduși de Duhul Sfânt. 

 Atunci ar trebui ca noi să știm cum să fim 
conduși? 

 Știi cum ar putea funcționa asta pentru tine? 
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 Exodul 23: Haideți să ne întoarcem la Moise 
și muntele Horeb. 

 Tufișul arde dar nu este mistuit pe muntele 
Domnului. Dumnezeu spune intră și te voi conduce 
acolo, te voi învăța acolo, vei primi Vechiul 
testament și noul testament. Creștinilor, noi nu ne 
închinăm la sângele taurilor și al caprelor și al 
vițeilor, ci în sângele lui Cristos. Nu este legea ci este 
viața spirituală în Isus Cristos. Iubiți-vă aproapele și 
iubiți pe Domnul cu toată inima voastră suflet, 
puterea și mintea. Toată legea este cuprinsă în 
acestea. Este legea Libertății. Nu să faci ce vrei tu, ci 
să faci ce vrea El. Duhul ne va elibera, este duhul cel 
care aduce mărturie în omul nou și noi nu vrem să 
servim păcatului. 

 Exodul 23:20-21- „Iată, trimit un Înger 
înaintea ta, pentru a te ține pe cale și pentru a te 
aduce în locul pe care l-am pregătit. 

21- Ia seama la el și ascultă de vocea lui; nu 
îl provoca, fiindcă el nu va ierta fărădelegile 
voastre, pentru că numele meu este în el.” 

 Ar trebui să fie o literă mare  “Î” de la înger. 
Nu-l întrista. Isus a apus: nu vorbi împotriva Duhului 
Sfânt. 

 Despre ce vorbește aici?  

 Frate, când Fariseii au vorbit cu Isus, au zis tu 
ai drac. Tu crezi că litera Î de la înger este 
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importantă. Cineva din cer vorbește despre o 
persoană ca entitate specifică având litera Î.  

 Ştii că litera Î de la înger a venit direct de la 
Dumnezeu? 

 Observă similarităţile cu Domnul. 

 Exodul 23:22-23- „Dar dacă într-adevăr vei 
asculta de vocea lui și vei face tot ceea ce eu voi 
spune, atunci voi fi dușman dușmanilor tăi și 
potrivnic potrivnicilor tăi. 

23- Pentru că Îngerul meu va merge 
înaintea ta și te va duce în țara amoriților și hitiților 
și periziților și canaaniților, hiviților și iebusiților, și 
îi voi stârpi.” 

 Știi cine vorbește. Știi ce va face îngerul? 
Frate, El te va ține și te va aduce înăuntru și te va 
duce afară. Ai face bine să îl asculți și să nu vorbeşti 
împotriva lui. 

 Ascultă, dacă tot ce faci e să studiezi 
duminica dimineaţa la biserică, nu vei primi de la 
Dumnezeu nimic.  

 Cum cunoşti Duhul? Sunt micile amprente 
ale Duhului Sfânt. 

 Dacă devii predicator, nu poți să folosești 
mesajele celorlalţi, poate vei lua un gând de undeva. 
Ascultă, dacă eşti un predicator atunci eşti o voce a 
Domnului, ești un Mesager al lui Dumnezeu. Trebuie 
să te urci pe munte și să o aduci jos. 
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 1 Samuel 3:4-6- „Că DOMNUL l-a chemat pe 
Samuel, iar el a răspuns: Iată-mă. 

5- Și a alergat la Eli și a spus: Iată-mă, căci 
m-ai chemat. Dar el a spus: Nu te-am chemat, 
culcă-te din nou. Și Samuel a mers și s-a culcat. 

6- Și DOMNUL a chemat din nou: Samuele. 
Și Samuel s-a ridicat și a mers la Eli și a spus: Iată-
mă; căci m-ai chemat. Dar el a răspuns: Nu te-am 
chemat, fiul meu, culcă-te din nou.” 

 Dumnezeu l-a strigat pe Samuel de trei ori. 
Nu ești mulțumit că Domnul nu se oprește din a te 
striga? Dumnezeu uneori îi trezește pe oameni din 
somn ca să vorbească cu ei. Petru era în închisoare 
și îngerul îl trezește. Ascultă, gândurile care îți trec 
prin minte, ar face bine să fie de acord cu 
Dumnezeu. 

 Urmăreşte lucrurile mici care se întâmplă. Fii 
atent să nu inventezi lucruri. Păi, cutare şi cutare a 
zis asta. „Ascultă vei deveni confuz.” S-ar putea să-ţi 
treacă un gând prin minte, sau să citeşti Biblia și să 
se audă Bâââzzz!  

 S-ar putea să fie un Muntele Horeb pentru 
tine. Un tufiș în flăcări dar care nu se mistuie și vine 
o voce și-ţi spune: scoate papucii afară. Du-te și 
scoate pe popor afară şi adu-i aici. Era un lucru 
supernatural ce s-a întâmplat. 
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Ce Trebuie Să Fac Pentru a Fi Salvat? 

 În Faptele 16:30, această întrebare a fost pusă de 

un bărbat care credea că viața lui  a fost în 

pericol. Aceasta este cea mai serioasă întrebare a vieții 

care are nevoie de răspunsul corect. Care este răspunsul 

corect? Este: 

Să fie o persoană bună? NU! 

Să fie un membru al unei Bisericii? NU! 

Să fie botezat cu apă? NU! 

Să fie binecuvântat de un preot? NU! 

Primește Cina Domnului? NU! 

Să dea săracilor? NU! 

Pot să mă salvez prin puterea mea? NU! NU! NU! 

 NICIUNUL DIN ACESTE RĂSPUNSURI ESTE CORECT!! 

 Răspunsul corect se găsește în Faptele 16:31 Iar 

ei au spus: Crede în Domnul Isus Cristos și vei fi salvat tu 

și casa ta. 

Vede Nevoia Ta de Salvare! 

 Orice persoană care se naște pe acest pământ 

este un păcătos condamnat la moarte și se află sub mânia 

lui Dumnezeu.  

 Ioan 3:18 Cine crede în el, nu este condamnat; 

dar cine nu crede este deja condamnat, pentru că nu a 

crezut în numele singurului Fiu născut al lui Dumnezeu.  

 Noi toți suntem păcătoși și avem nevoie să fim 
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salvat de la mânia lui Dumnezeu!   Trebuie să credem că 

suntem în pericolul iadului și că trebuie să fim 

salvați.   Acest bărbat știa că are probleme și are 

nevoie imediat de ajutor.  

Vede Singurul Salvator! 

 Pavel îl arată pe acest om singura 

calea Salvării: Domnul Isus Cristos! Nimeni și nimic 

altceva nu te poate salva de condamnarea păcatului.  

 1 Timotei 2:3-6 Fiindcă acest lucru este bun și 

bine primit înaintea lui Dumnezeu, Salvatorul nostru; 

Care dorește ca toți oamenii să fie salvați și să vină la 

cunoașterea adevărului. Fiindcă este un singur 

Dumnezeu și un singur mijlocitor între Dumnezeu și 

oameni, omul Cristos Isus, Care s-a dat pe sine însuși 

răscumpărare pentru toți, ca să fie mărturisit la timpul 

cuvenit.  

 Isus Cristos a murit pentru păcatele tale, el 

a plătit prețul pentru tine pentru a obține 

iertarea. Salvarea Lui este un dar gratuit.  

 Efeseni 2:8 -9 Fiindcă prin har sunteți salvați, 

prin credință; și aceasta nu din voi înșivă, ci este darul lui 

Dumnezeu; Nu prin fapte, ca să nu se fălească nimeni. 

 Trebuie să crezi că Isus este singura cale 

pentru salvare! A crede înseamnă a avea încredere 

deplină în altcineva decât tine. 

Vorbește cu Salvatorul! Acum! 
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 Acest om nu a așteptat. El nu a avut îndoială 

despre adevărul. El a crezut adevărul cuvântului lui 

Dumnezeu și l-a primit pe Domnul Isus Cristos ca 

Salvatorul lui. Trebuie să-L chemi pe Isus pentru a fi 

salvat.  

 Romani 10:13 Fiindcă oricine va chema numele 

Domnului va fi salvat.  

 Credința începe în inimă, apoi se exprimă cu gura 

ta.  

  Romani 10:9 -10 Că, dacă vei mărturisi cu gura 

ta pe Domnul Isus și vei crede în inima ta că Dumnezeu l-

a înviat dintre morți, vei fi salvat. Căci cu inima omul 

crede pentru dreptate; și cu gura mărturisirea este făcută 

pentru salvare.  

 Trebuie să vii la el! Trebuie să chemi numele lui 

Isus!  

 Evrei 7:25 De aceea și este în stare să îi salveze 

până la capăt pe cei ce vin la Dumnezeu prin el, văzând 

că el trăiește întotdeauna pentru a mijloci pentru ei. 

DESCHIDE-ȚI OCHII! DESCHIDE-ȚI INIMA! 

DESCHIDE-ȚI GURA și ROAGĂ-TE! 

 Dragă Tată Ceresc, înțeleg nevoia mea de 

salvare. Știu că sunt un păcătos și cred că numai Domnul 

Isus Cristos îmi poate salva sufletul de condamnarea 

iadului. Cred că Isus Cristos este Fiul lui Dumnezeu care a 

venit și a murit pentru păcatele mele și a înviat pentru 
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salvarea mea. Eu am încredere doar în Isus Cristos ca 

Salvatorul meu. Te rog, Isuse, iartă-mă de păcatele mele, 

salvează-mi sufletul acum! Știu că voi merge în cer când 

voi muri pentru că Isus este Salvatorul meu! În numele 

Domnului Isus Cristos mă rog, Amin!. 

 


